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Zusammenfassung

        
Bei 8 gesunden Probanden und 2 Patienten mit arteriovenösen Mißbildungen im Carotis interna-Kreislauf wurde der Querschnitt der Vena jugularis interna mittels eines Lineararray-Scanners mit Computerprogramm zur Planimetrie gemessen und an derselben Stelle des Gefäßes mit einem Gleichschall-Doppler-Flußmeter die mittlere Strömungsgeschwindigkeit bestimmt. Der aus dem Produkt der beiden Größen errechnete beidseitige Jugularvenenfluß betrug für das Normalkollektiv 656 ±113 ml/min, für die beiden Patienten 1 331 ml/min bzw. 860 ml/min.


      
        
Abstract

        
The cross-sectional area of the infernal jugular vein was measured in 8 normal healthy subjects and in two patients having AV malformations in the internal carotid circulation using a linear-array Scanner with facilities for computerised planimetry. Mean blood flow velocity was measured at the same site of the vessel by means of continuous-wave Doppler flowmeter. The product of the two values was considered to indicate volume flow. The mean value for bilateral flow was 656 ± 113 ml/min in the normal series. In the two patients the values were 1 331 ml/min and 860 ml/min respectively.
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